
 
 

DOHA INTERNATIONAL FAMILY INSTITUTE SIGNS PROJECT AGREEMENT WITH 
UNITED NATIONS ECONOMIC AND SOCIAL COMMISSION FOR WESTERN ASIA 

Partnership Reflects DIFI’s Commitment to the Well-Being of the Family 

Doha, Qatar, August 2, 2017 – The Doha International Family Institute (DIFI) has signed a joint-
project agreement with the United Nations Economic and Social Commission for Western Asia 
(UN-ESCWA) to research and promote Family Sensitive Social Protection (FSSP).  

The partnership aims to provide a conceptual framework for FSSP, examine its rationale, and 
provide clear arguments and evidence to identify challenges associated with its design and 
implementation. As social protection is an important thematic area of DIFI’s work on the well-
being of the family, DIFI has organized several expert group meetings and will be hosting and 
organizing an additional gathering as part of this project. 

Commenting on the agreement, Ms. Noor Al Malki Al Jehani, Executive Director, DIFI, said: 
"Despite their obvious social and economic contribution to society, families are rarely the focus 
of major policy initiatives. It is our belief that families deserve to be a focus of policymaking due 
to the critical contributions they make to society as they bear the primary responsibility for the 
socialization of children, which is a cornerstone of family wellbeing and societal development.” 

Meanwhile, ESCWA highlighted the importance of the partnership to strengthen family 
sensitive social protection in the Arab region: “We are looking forward to working with DIFI to 
promote social protection policies in the Arab region, with particular focus on supporting the 
social inclusion of persons with disabilities and other vulnerable groups,” said Frederico Neto, 
Director of ESCWA’s Social Development Division. 

“By sharing our expertise, we can sharpen the policy focus on families, who are among the key 
institutions to achieve improved protection, inclusion and social cohesion,” he added. 

The outcomes of the FSSP project will contribute to Goal 1 of the UN’s Sustainable 
Development Goals on poverty alleviation. In addition, the project is in line with the Qatar 
National Vision 2030 

DIFI, a member of Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF), 
plans to continue its work with UN-ESCWA as a part of its focus on advancing family sensitive 



 
social protection in the Arab world by strengthening the knowledge base on local families, 
evaluating policies, and developing relevant programs. 

END 

Doha International Family Institute (DIFI) 

The Doha International Family Institute (DIFI), a member of Qatar Foundation for Education, 
Science and Community Development (QF), was established in 2006. The Institute works to 
strengthen the family through the development and dissemination of high quality research on 
Arab families, encouraging knowledge exchange on issues relevant to the family and making 
the family a priority to policy makers through advocacy and outreach at the national, regional 
and international levels. Among the Institute’s most important initiatives are the Annual 
Conference on the Family; and the OSRA Research Grant in collaboration with the Qatar 
National Research Fund, an annual research grant which encourages research related to the 
Arab family and family policy. The Institute has special consultative status with United Nations 
Economic and Social Council (ECOSOC). 

Qatar Foundation – Unlocking Human Potential 

Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF) is a non-profit 
organization that supports Qatar on its journey to becoming a diversified and sustainable 
economy. QF strives to serve the people of Qatar and beyond by providing specialized 
programs across its innovation-focused ecosystem of education, research and development, 
and community development. 

QF was founded in 1995 by His Highness Sheikh Hamad bin Khalifa Al Thani, the Father Emir, 
and Her Highness Sheikha Moza bint Nasser, who shared the vision to provide Qatar with 
quality education. Today, QF’s world-class education system offers lifelong learning 
opportunities to community members as young as six months through to doctoral level, 
enabling graduates to thrive in a global environment and contribute to the nation’s 
development.  

QF is also creating a multidisciplinary innovation hub in Qatar, where homegrown researchers 
are working to address local and global research and development challenges. By promoting a 
culture of lifelong learning and fostering social engagement through programs that embody 
Qatari culture, QF is committed to empowering the local community and contributing to a 
better world for all.  

For a complete list of QF’s initiatives and projects, visit http://www.qf.org.qa 



 
 

 الاقتصادية المتحدة الأمم لجنة مع مشروع اتفاقية يوقع للأسرة الدولي الدوحة معهد
 "الإسكوا" آسيا لغربي والاجتماعية

 الأسرة ةبرفاه المعهد التزام عن تعبر الشراكة

 مع مشترك مشروعللدخول في  اتفاقية للأسرة الدولي الدوحة معهد عوق  : 2017 أغسطس 2 ،قطر الدوحة،
 الاجتماعية الحمايةسبل  وتعزيز لبحث ،"الإسكوا" آسيا لغربي والاجتماعية الاقتصادية المتحدة الأمم لجنة

 .للأسرة المراعية

 وتقديم ،مسوغاتها ومناقشة ،"للأسرة المراعية الاجتماعية الحماية" لمفهوم إطار   توفير إلى الشراكة وتهدف
 الدولي الدوحة معهد ويولي .برامجها وتنفيذ بتصميم المرتبطة التحديات على للوقوف الدامغة والأدلة الحجج
 المتصل عمله في المتخصصة المجالات إحدى باعتبارها الاجتماعية الحماية لقضية اكبيرً  اهتمامًا للأسرة

 يعتزم أنه كما الخبراء، لمجموعات اجتماعات عدة تنظيم إلى المعهد عَمِد فقد ولهذا الأسرة، ةرفاه بتحقيق
 .المشروع هذا فعاليات ضمن أخرى  ندوة وتنظيم استضافة

 لمعهد التنفيذي المدير الجهني، المالكي نور السيدة قالت الاتفاقية، هذه إبرام على تعليقها مَعرِض وفي
 ،لمجتمعل الأسر تقدمها التي الجلي ة والاقتصادية الاجتماعية هماتاسمال من بالرغم: "للأسرة الدولي الدوحة

 أن تستحق الأسر بأن نؤمن ونحن .الأسر هذه على الرئيسية العامة السياسة مبادرات تركز ما نادرًا أنه إلا
 فهي ،لمجتمعل تقدمها التي الجوهرية هماتاسمال بسبب السياسات، صنع عملية في أساسيًا محورًا تكون 

 ةرفاه تحقيق في الزاوية حجر تمثل التي للأطفال، الاجتماعية التنشئة عملية في الأولى المسؤولية تتحمل
 ".المجتمعية والتنمية الأسرة

 في الشراكة تلك أهمية" الإسكوا" آسيا لغربي والاجتماعية الاقتصادية المتحدة الأمم لجنة أبرزت جانبها، من
 نيتو، فريديريكو السيد صرح ،المناسبة وبهذه. العربية المنطقة في للأسرة المراعية الاجتماعية الحماية تعزيز
 الدولي الدوحة معهد مع العمل إلى نتطلع نحن: "قائلً  ،"الإسكوا" لجنة في الاجتماعية التنمية شعبة مدير



 
 دعم على خاص بشكل التركيز مع العربية، المنطقة في الاجتماعية الحماية سياسات تعزيز أجل من للأسرة

 ".الأخرى  المستضعفة الفئات وكذلك الإعاقة ذوي  من للأشخاص الاجتماعي الاندماج

 هذه أن باعتبار وذلك الأسر، على العامة السياسات تركيز زيادة يمكننا للخبرات، تبادلنا خلل من: "وأضاف
 والترابط والاندماج الحماية وتحسين تحقيق عن المسؤولة الرئيسية المؤسسات من واحدة هي الأسر

 ".الاجتماعي

 الأمم أهداف من الأول الهدف تحقيق في" للأسرة المراعية الاجتماعية الحماية" مشروع نتائج هماوستس
 رؤية مع المشروع يتماشى ذلك، إلى وبالإضافة. الفقر وطأة من التخفيف بشأن المستدامة للتنمية المتحدة

 . 2030 الوطنية قطر

 مع العمل مواصلة المجتمع، وتنمية والعلوم للتربية قطر مؤسسة عضو للأسرة، الدولي الدوحة معهد ويعتزم
 الاجتماعية بالحماية النهوض على تركيزهإطار  في" الإسكوا" آسيا لغربي والاجتماعية الاقتصادية اللجنة

 وتقييم ،المحلية الأسر عن المعرفية القاعدة تعزيز خلل من وذلك العربي، العالم في للأسرة المراعية
 . الإطار بهذا المرتبطة البرامج وتطوير ،السياسات

 - انتهى -

 

 للأسرة الدولي الدوحة معهد عن نبذة

 على المعهد ويعمل. 2006 عام في المجتمع، وتنمية والعلوم للتربية قطر مؤسسة عضو للأسرة، الدولي الدوحة معهد تأسس
 الأسرة قضايا حول المعرفي التبادل وتعزيز العربية الأسر عن الجودة عالية البحوث ونشر تطوير خلل من الأسرة تعزيز

 أطلق وقد. والدولية والإقليمية الوطنية المستويات على والتوعية الدعوة خلل من السياسات صانعي أولويات ضمن وجعلها
 القطري  الصندوق  مع بالتعاون  البحثية" أسرة" ومنحة للأسرة، الدولي الدوحة مؤتمر: مقدمتها في يأتي مبادرات، عدة المعهد
. الأسرية والسياسات العربية بالأسرة المتعلقة العلمية البحوث إجراء على تشجع سنوية بحثية منحة وهي العلمي، البحث لرعاية
 .المتحدة للأمم التابع والاجتماعي الاقتصادي المجلس مع خاص استشاري  بوضع   المعهد ويتمتع



 
 إطلاق قدرات الإنسان –قطر  مؤسسة

قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع هي منظمة غير ربحية تدعم دولة قطر في مسيرتها نحو بناء اقتصاد متنوع  مؤسسة
ومستدام. وتسعى المؤسسة لتلبية احتياجات الشعب القطري والعالم، من خلل توفير برامج متخصصة، ترتكز على بيئة 

 لتنمية المجتمعية. ابتكارية تجمع ما بين التعليم، والبحوث والتطوير، وا

 آل خليفة بن حمد الشيخ الوالد الأمير السمو صاحب تشاركها حكيمة رؤية على بناء 1995 عام في قطر مؤسسة تأسست
 قطر مؤسسة نظام يوفر واليوم،. قطر لأبناء نوعي تعليم توفير على تقوم ناصر بنت موزا الشيخة السمو وصاحبة ثاني

 في المنافسة من لتمكينهم الدكتوراه، وحتى أشهر الستة سن من بدءاً  المجتمع، لأفراد الحياة مدى التعلّم فرص الراقي التعليمي
 .وطنهم تنمية في والمساهمة عالمية، بيئة

أنشأت مؤسسة قطر صرحاً متعدد التخصصات للبتكار في قطر، يعمل فيه الباحثون المحليون على مجابهة التحديات  كما
الوطنية والعالمية الملحة. وعبر نشر ثقافة التعلّم مدى الحياة، وتحفيز المشاركة المجتمعية في برامج تدعم الثقافة القطرية، 

 هم في بناء عالم أفضل.  تمكّن مؤسسة قطر المجتمع المحلي، وتسا

 http://www.qf.org.qaرجى زيارة الموقع الإلكتروني على مبادرات مؤسسة قطر ومشاريعها، ي   للطلع
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